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Protokół Nr LIII/21 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 25 października 2021 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 14 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 948 

Sesję zakończono o godz. 1145 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący 

Rady Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po odczytaniu 

informacji związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu sprawdzenia 

obecności stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie LIII Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskiem 

o dofinansowanie w formie grantu zadania: „Zwiększenie cyberbezpieczeństwa i rozwój 

cyfrowy Gminy Widawa” w projekcie „Cyfrowa Gmina” realizowanego w ramach V Osi 

priorytetowej Działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie  cyfrowej odporności 

na zagrożenia - REACT-EU, współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, Program Operacyjny Polska Cyfrowa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2021-2029. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w miejscowości Zawady, gmina Widawa na rzecz jej użytkownika wieczystego. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Widawa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad zaprezentowanym porządkiem 

obrad z uwagi na to, iż wprowadzono dwa dodatkowe projekty uchwał.  

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty 13 głosami ,,za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

Następnie głos zabrał Pan Michał Włodarczyk – Wójt Gminy, który przedstawił sprawozdanie 

międzysesyjne ze swej działalności za okres od 1 lipca do 25 października br. 

(W trakcie wystąpienia Wójta Gminy salę opuścił radny Marek Olejniczak). 

W toku swego wystąpienia Wójt Gminy będąc przy temacie związanym z Rządowym 

Programem „Polski Ład” zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady Gminy 

o udzielenie głosu Panu Krzysztofowi Ciebiada, który wspierał starania w pozyskiwaniu 

środków finansowych na rzecz gminy Widawa. 

W związku z powyższym korzystając z okazji Pan K. Ciebiada w pierwszej kolejności 

powitał wszystkich obecnych radnych oraz zaproszonych gości. Następnie odnosząc się do 

wspomnianego programu wyjaśnił, iż już na obecną chwilę wiadomo, jakie samorządy oraz 

o jakie kwoty środków finansowych mogą aplikować. Ponadto pogratulował obecnemu 

Wójtowi Gminy, któremu udało się wyasygnować tak dużą pulę pieniędzy. Zaznaczył również 

o tym, iż wspomniane kwoty dotacji, to dopiero pierwsza transza środków z Programu 

„Polski Ład”, gdyż w listopadzie odbędzie się kolejny nabór wniosków natomiast suma 

pieniędzy, jaka pozostanie do rozdysponowania będzie dużo wyższa. W toku dalszej 

wypowiedzi Pan K. Ciebiada raz jeszcze pogratulował takiego sukcesu zaznaczając 

jednocześnie to, iż pieniądze ze wspomnianego programu mają służyć wszystkim, 

a mianowicie całemu społeczeństwu polskiemu. Podkreślił również to, iż jest to zasługa rządu 

Mateusza Morawieckiego, natomiast duże podziękowania należą się Panu Ministrowi Budzie, 

który wspierał wszelkie działania dążące do pozyskania, jak największej puli pieniędzy. 

W dalszej kolejności głos ponownie zabrał Wójt Gminy, który poinformował o wysokości 
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środków, jakie udało się pozyskać na budowę hali sportowej przy szkole w Chociwiu. 

Następnie przedstawił również kwoty wsparcia finansowego, jakie wpłyną do budżetu na 

przebudowę drogi Chociw-Las Zawadzki oraz na budowę parkingu przy cmentarzu 

parafialnym w Widawie. 

W tym miejscu Pan K. Ciebiada dodał, iż należy wspomnieć o tym, iż złożone zostały 

również do Wojewody Łódzkiego wnioski na przebudowę dróg gminnych w związku, z czym 

pamiętać należy także o tym, iż jest jeszcze wiele innych możliwości pozyskiwania wsparcia 

finansowego. 

Z powyższą uwagą zgodził się Wójt Gminy przyznając to, iż został złożony wniosek o dotację 

na przebudowę drogi w miejscowości Świerczów. Następnie podkreślił, iż tak, jak już 

wcześniej wspominał są dwa pilotażowe programy, w ramach których można pozyskać duże 

wsparcie finansowe na przebudowę dróg. W toku dalszej wypowiedzi Pan Wójt przedstawił 

szczegóły dotyczące wspomnianych wsparć finansowych, o które mogą ubiegać się 

samorządy. Ponadto pokrótce odniósł się do kwestii dotyczącej zakupu koparko-ładowarki 

i kosiarki. Następnie przedstawił dalszą część sprawozdania międzysesyjnego odnosząc się 

szerzej do kwestii pozyskanego majątku oraz projektów technicznych na przebudowę dróg. 

Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy zwrócił również uwagę na to, iż budżet gminy jest 

bardzo okrojony z uwagi na potężne zadłużenie, jakie zostało zaciągnięte przez jego 

poprzednika. Poinformował następnie zebranych o wysokości tych zobowiązań oraz kwotach 

rocznych spłat. Nadmienił jeszcze o tym, iż pomimo tego, że nasza gmina jest duża 

obszarowo to jednak wpływy z podatków rolnych są znikome z uwago na to, iż większość 

terenu to są ziemie o niskiej klasie gatunkowej. Dodatkowo podkreślił również to, że kwota, 

jaką należy dołożyć do wydatków ponoszonych za odbiór odpadów komunalnych od 

mieszkańców naszej gminy jest znaczna i mogłaby posłużyć, jako wkład własny przy 

realizacji konkretnej inwestycji, na którą można byłoby pozyskać kolosalne dofinansowanie 

w ramach programu „Polski Ład”. Na poparcie tych słów odniósł się do konkretnego 

przypadku podając kwoty ewentualnych dotacji i koszt takiego przedsięwzięcia. W toku 

dalszej wypowiedzi raz jeszcze podkreślił to, że trzeba gospodarnie zarządzać budżetem, gdyż 

nadarzyła się okazja na realizację bardzo dużych zadań przy ogromnym wsparciu finansowym 

pochodzącym ze wspomnianego programu. Niemniej dodał, iż w pierwszej kolejności należy 

przygotować projekty techniczne, które są wymagane już na etapie składania wniosku 

o dotację.  

Następnie Przewodniczący w ramach sprostowania, co do wcześniejszej wypowiedzi Pana 

K. Ciebiady wyjaśnił to, iż wymieniając gminę Łask, chodziło tak naprawdę o powiat łaski, 

gmina Widawa. Podkreślił mianowicie, iż największe dofinansowanie uzyskała gmina 

Widawa w powiecie łaskim. 

 

Ad. 5 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Ewę Wartałowicz 

– Skarbnik Gminy w celu omówienia projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Odnosząc się do powyższej prośby Pani Skarbnik poinformowała w pierwszej kolejności 
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o tym, iż przedmiotowy akt dotyczy zaciągnięcia zobowiązania pieniężnego, które zostanie 

przeznaczone na zakup koparko-ładowarki oraz kosiarki bijakowej. Następnie przedstawiła 

termin oraz harmonogram spłaty wspomnianej pożyczki oraz poinformowała z jakiego źródła 

nastąpi ta spłata.  

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LIII/295/21 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi została przyjęta 12 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. (W trakcie głosowania nieobecny 

radny M. Olejniczak). 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/295/21 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 6 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszona została Pani Agnieszka Galuś – 

Sekretarz Gminy. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani Sekretarz zaznaczyła, iż nadarzyła się okazja na to, by 

dokonać pewnych modernizacji w serwerowni mieszczącej się w Urzędzie Gminy. Wyjaśniła 

mianowicie, iż można pozyskać środki finansowe z projektu „Cyfrowa Gmina”. Ponadto 

wymieniała zadania, na jakie planowane jest pozyskanie tego wsparcia finansowego. 

Kontynuując swą wypowiedź Pani A. Galuś poinformowała jeszcze pokrótce o szczegółach 

tego programu oraz dalszej procedurze, jaką należy przeprowadzić. 

Następnie głos zabrał radny Rafał Brożyna, który zapytał o to, czy na tym etapie już 

wiadomo, jaki będzie koszt wspomnianego projektu oraz jaki można otrzymać procent 

dofinansowania do tego zadania.  

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił Pan Michał Grecki – informatyk, który 

poinformował zebranych o tym, iż minimalna kwota wsparcia, jaką można uzyskać, to suma 

100 tys. zł, natomiast maksymalna dla naszej gminy, to około 218 tys. zł. Następnie 

zaznaczył, iż jeśli chodzi o stopę zwrotu jest to 100%, natomiast na etapie składania wniosku 

trzeba będzie uważać na to, które koszty są kwalifikowalne, a które nie. Dodał, iż 

prawdopodobnie podjęta zostanie współpraca z firmą zewnętrzną, która zajmie się 

oszacowaniem kosztów oraz sporządzeniem takiego wniosku oraz ewentualnie jeszcze 

przetargiem. Dodał, iż na takie działanie można wydać maksymalnie 5% z puli pozyskanych 

środków. W toku dalszej wypowiedzi Pan M. Grecki zaznaczył jeszcze, iż konieczne będzie 

również wykonanie audytu bezpieczeństwa, którego wyniki trzeba będzie wysłać do instytutu 

NASK, dlatego też należy liczyć się z tym, że w przypadku jakichkolwiek nieprawidłowości 

trzeba będzie je usunąć. Następnie raz jeszcze podkreślił to, iż jest ogromna szansa na 

pozyskanie w 100% dofinansowania w wysokości oscylującej między kwotą 100, a 218 tys. 

zł. Dodał, iż więcej szczegółów w powyższej kwestii pozyska się w momencie ogłoszenia 

naboru, z którego będzie mogła skorzystać nasza gmina. 
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(W trakcie wypowiedzi Pana M. Greckiego na salę obrad przybył radny Sylwester 

Morawski). 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał jeszcze Wójt Gminy, który zaznaczył, 

iż omawiany program nadarzył się w odpowiednim momencie, gdyż od dawna planowana 

była modernizacja serwerowni, a na ten cel była już przygotowana w budżecie gminy kwota 

60 tys. zł, która w ostateczności zostanie zaoszczędzona. Dodał, iż z pozyskanych pieniędzy 

uda się natomiast wykonać dużo więcej, aczkolwiek zaznaczył to, iż jak wiadomo sprzęt 

elektroniczny jest bardzo kosztowny.  

Następnie Pan M. Grecki przedstawił harmonogram oraz szczegóły dotyczące działań, jakie 

należy przeprowadzić, aby móc ubiegać się o omawiane wsparcie finansowe. 

(W trakcie wypowiedzi Pana M. Greckiego na salę obrad powrócił radny M. Olejniczak) 

W dalszej kolejności ze względu na brak dalszych pytań do omówionego i przedłożonego 

w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LIII/296/21 w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskiem o dofinansowanie 

w formie grantu zadania: „Zwiększenie cyberbezpieczeństwa i rozwój cyfrowy Gminy 

Widawa” w projekcie „Cyfrowa Gmina” realizowanego w ramach V Osi priorytetowej 

Działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie  cyfrowej odporności na zagrożenia - 

REACT-EU, współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego, Program Operacyjny Polska Cyfrowa została przyjęta 14 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/296/21 w sprawie upoważnienia do 

wystąpienia z wnioskiem o dofinansowanie w formie grantu zadania: „Zwiększenie 

cyberbezpieczeństwa i rozwój cyfrowy Gminy Widawa” w projekcie „Cyfrowa Gmina” 

realizowanego w ramach V Osi priorytetowej Działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz 

wzmocnienie  cyfrowej odporności na zagrożenia - REACT-EU, współfinansowanego przez 

Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, Program 

Operacyjny Polska Cyfrowa stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił kilkuminutową przerwę. 

 

Ad. 7 

Po wznowieniu obrad o zabranie głosu poproszona została Skarbnik Gminy w celu 

omówienia projektu uchwały dotyczącego zmian w budżecie gminy. 

Odnosząc się do powyższej prośby Pani Skarbnik wyjaśniła, iż w przedłożonym projekcie 

uchwały dokonuje się zmian dochodów budżetowych zgodnie z załącznikiem numer jeden 

przedmiotowego aktu. Następnie zaprezentowała pokrótce treść omawianego projektu, 

wymieniając jednocześnie zadania, które miały wpływ na konieczność wprowadzenia tych 

korekt. W trakcie swej wypowiedzi Pani Skarbnik wyjaśniła również to, iż zmianie uległy 

również wydatki oraz nakłady inwestycyjne w związku, z czym omówiła również pokrótce 

szczegóły tych zmian. W dalszej kolejności przedstawiła jeszcze kwotę deficytu budżetowego 

oraz wymieniła źródła jego finansowania. Ponadto pokrótce odniosła się jeszcze do treści 

załącznika dotyczącego planowanych środków otrzymanych w ramach Rządowego Funduszu 



6 

 

Inwestycji Lokalnych oraz załącznika związanego z planem dotacji na finansowanie zadań 

zleconych do realizacji pozostałym jednostkom nie zaliczanym do sektora finansów 

publicznych. 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego i przedłożonego w tym 

punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

W dalszej kolejności zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LIII/297/21 w sprawie zmian w budżecie Gminy Widawa na 2021 rok została przyjęta 

14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/297/21 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Widawa na 2021 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 8 

W tym punkcie Pani Skarbnik wyjaśniła, iż zmiany dotyczące Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zostały już wcześniej omówione. Następnie przedstawiła ogólne kwoty dochodów 

i wydatków oraz wysokość wyniku budżetowego, a także wysokość rozchodów, które na 

obecną chwilę kształtują się po wprowadzonych modyfikacjach. Dodatkowo podkreśliła to, iż 

w wyniku wprowadzenia do budżetu wspomnianej pożyczki zmianie ulegnie również suma 

zadłużenia, którą następnie przedstawiła oraz kwoty planowanych spłat. W dalszej kolejność 

nadmieniła o tym, iż w załączniku numer dwa do omawianego aktu zmianie uległo zadanie 

dotyczące przebudowy drogi na odcinku Widawa-Dębina, o czym już wcześniej wspominała.  

W związku z tym, iż nikt z obecnych radnych nie zgłosił żadnych uwag do przedstawionego 

projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie 

nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr LIII/298/21 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2021-2029 została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/298/21 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2021-2029 stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Ad. 9 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu 

omówienia kolejnego projektu uchwały. Wyjaśnił on mianowicie to, że działka, o której 

mowa w niniejszym akcie położona jest w miejscowości Zawady, na której posadowiony jest 

sklep, którego właścicielem jest osoba prowadząca w nim działalność handlową. Dodał, iż 

właściciel tego budynku wnioskuje o wykup wspomnianej nieruchomości, która ma 

powierzchnię 5 arów. Ponadto zaznaczył to, iż jego zdaniem podjęcie niniejszej uchwały jest 

zasadne. 

Następnie z uwagi na to, iż nikt z obecnych radnych nie zgłosił żadnych zapytań do 

przedstawionego powyżej aktu Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a w dalszej 

kolejności zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr LIII/299/21 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w miejscowości Zawady, gmina Widawa na rzecz jej użytkownika wieczystego została 

przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/299/21 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Zawady, gmina Widawa na rzecz jej 

użytkownika wieczystego stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Ad. 10 

W tym punkcie Przewodniczący Rady ponownie poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy 

w celu omówienia przedłożonego w tym miejscu projektu uchwały. 

Odnosząc się do powyższej prośby Pan Wójt poinformował zebranych o tym, iż regulamin 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy ulega zmianie na bazie ustawy, która 

została znowelizowana. Następnie zaznaczył, iż do tej pory częstotliwość odbioru odpadów 

była odgórnie narzucona. W dalszej kolejności przedstawił zasady, jakie obowiązywały 

odnosząc się jednocześnie do tego, w jaki sposób samorządy będą mogły ustalać sobie 

terminy odbioru odpadów. Dodał, iż w związku z powyższym oraz wychodząc naprzeciw 

próśb mieszkańców, którzy apelowali o to, by zmniejszyć tą częstotliwość wprowadzono 

nowe zapisy we wspomnianym regulaminie, które ograniczają ilość tych odbiorów. W toku 

dalszej wypowiedzi raz jeszcze wyjaśnił, ile razy w ciągu roku będzie odbywała się zwózka 

danej frakcji śmieci. Kontynuując swą wypowiedź Wójt Gminy pokrótce odniósł się jeszcze 

do kwestii związanej ze zbiórką tzw. „wielkogabarytów” oraz wzrastającego tonażu odpadów, 

a tym samym również kosztów. Następnie zaapelował o to, by mieszkańcy w miarę 

możliwości zagospodarowywali odpady bio wykorzystując do tego celu kompostowniki. 

Dodał, iż zostanie zwiększona bonifikata, która do tej pory kształtuje się na poziomie 1 zł, 

a planowana jest na 3 zł, co jego zdaniem powinno zachęcić do tworzenia wspomnianych 

kompostowników. W toku dalszej wypowiedzi przedstawił, jeszcze zasady funkcjonowania 

PSZOK-u, a także na jakich warunkach będzie można ubiegać się o wspomnianą powyżej 

bonifikatę. Ponadto pokrótce raz jeszcze odniósł się do tego, w jaki sposób należy 

segregować odpowiednie frakcje odpadów oraz poinformował o możliwości gromadzenia ich 

nadmiaru w workach, które będzie można pobrać z Urzędu Gminy. Następnie odniósł się 

jeszcze do założeń w kwestii planowanego na przyszły rok tonażu odpadów porównując go 

z wielkością, jaka zostanie osiągnięta prawdopodobnie w bieżącym roku skutkując tym, że 

zabraknie środków na pokrycie kosztów odbioru i obciążeniem budżetu gminy tymi 

wydatkami. Ponadto przypomniał, iż średnia stawka za odpady to 27,10 zł, gdyż do końca 

kwietnia obowiązywała stawka 19 zł, która następnie została podniesiona. Zaznaczył 

jednocześnie to, iż innym samorządom również brakuje środków finansowych na 

zbilansowanie systemu odpadów, a niektóre z nich nawet w ciągu roku dwukrotnie 

zwiększały stawkę. Kontynuując swe wystąpienie Pan Wójt podkreślił to, iż na obecną chwilę 

nie można przewidzieć, na jakim poziomie będą obowiązywały opłaty w przyszłym roku 

z uwagi na to, że składają się na nią różne czynniki natomiast, jak widać wzrastają ceny 

paliwa, energii elektrycznej, najniższe pensje, czy też wiele jeszcze innych składników. 
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W toku dalszej wypowiedzi pokrótce odniósł się jeszcze do kwestii przetargu oraz zasad 

rozliczania się za świadczoną usługę związaną z odbiorem odpadów. Następnie zapewnił o 

tym, iż prowadzone są wszelkie działania mające na celu ograniczenia wspomnianych 

powyżej kosztów po to by, nie było konieczności pokrywania ich z budżetu gminy, gdyż 

będzie to obniżało sumę pieniędzy przeznaczonych na inwestycje. Ponadto raz jeszcze 

podkreślił to, iż wydatkując kwotę 100 tys. zł można wykonać przedsięwzięcie o łącznej 

wartości 2 mln zł składając wniosek do programu „Polski Ład”. W dalszej kolejności raz 

jeszcze zaapelował o to, by mieszkańcy zagospodarowywali bio odpady na 

kompostownikach, gdyż nastąpił kolosalny wzrost tonażu tej frakcji. Dodatkowo odniósł się 

jeszcze do wielkości odpadów zmieszanych oraz papieru, którego częstotliwość odbioru 

została ograniczona, gdyż jego nadmiar będzie można również ewentualnie przewieźć na 

PSZOK. Następnie poinformował zebranych o tym iż, planowane jest ujęcie w specyfikacji 

przetargowej zapisu dotyczącego kompleksowej kontroli ważenia odpadów w miesiącu, 

w którym jest największy tonaż. Ponadto Pan Wójt wymienił jeszcze, w jakiej wysokości 

wzrósł tonaż pozostałych frakcji odpadów. Ponownie poprosił również o informowanie 

mieszkańców o możliwości zaopatrzenia się w worek, w którym będzie można składować 

nadmiar odpadów. Nadmienił następnie o tym, iż w okresie zimowym odbiór bio odpadów 

odbędzie się tylko raz.  

Po wystąpieniu Wójta Gminy głos zabrała radna Ewa Kaczmarek z zapytaniem dotyczącym 

zadłużenia ze strony mieszkańców, którzy zalegają z opłatami oraz ile pieniędzy gmina musi 

za nich założyć.  

Odpowiadając Wójt Gminy wyjaśnił, iż to nie polega na tym, iż gmina zakłada środki za 

mieszkańców i w dalszej kolejności nic nie dzieje się z tym tematem, gdyż jest to 

egzekwowane, niemniej jednak dzieje się to z dużym opóźnieniem. Następnie wyjaśnił, iż 

w dużej mierze jest to po prostu zwykłe „gapiostwo”, gdyż bardzo wiele osób po prostu 

zapomina dokonać tej opłaty, natomiast gmina musi w terminie regulować należności za 

wystawione faktury. Ponadto dodał, iż ponoszone są również dodatkowo koszty wysyłanych 

upomnień oraz innych opłat związanych z egzekwowaniem zadłużeń. Wyjaśnił, iż na obecną 

chwilę brakująca suma kształtuje się na poziomie około 160 tys. zł. Następnie nadmienił 

o tym, iż wprowadzona została nowa metoda polegająca na tym, iż pracownik Urzędu Gminy 

w pierwszej kolejności rozsyła wiadomość przypominającą o opłacie sms-em, co skutkuje 

tym, iż bardzo dużo osób reguluje te zaległości. W dalszej kolejności raz jeszcze nadmienił 

o tym w jaki sposób są ściągane należności od mieszkańców, zaznaczając jednocześnie to, iż 

na bieżąco taka procedura jest prowadzona i żadne czynności nie zostały zaniechane. Na 

zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy zaapelował jeszcze o to, by mieszkańcy 

uiszczali opłaty za odbiór odpadów komunalnych w terminie, gdyż gminy nie jest stać, aby 

zakładać za każdego pieniędzy, gdyż poprzez takie działania bardzo szybko wyczerpałyby się 

środki finansowe. 

Następnie w związku z tym, iż nikt z obecnych radnych nie zgłosił dalszych pytań do 

przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. W dalszej 

kolejności zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LIII/300/21 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
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gminy Widawa została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych 

obecnych na sali. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/300/21 w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu). 

 

Ad. 11 

W tym miejscu Przewodniczący Rady przystąpił do odczytywania kolejnego projektu 

uchwały, który został już powyżej omówiony prze Wójta Gminy i do którego nie zgłoszono 

żadnych uwag.  

W dalszej kolejności zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LIII/301/21 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LIII/301/21 w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu). 

 

Ad. 12 

W tym punkcie dotyczącym wolnych wniosków i zapytań brak chętnych do dyskusji. 

 

Ad. 13 

W toku dalszego spotkania glos zabrała Pani Urszula Olejniczak – sołtys sołectwa Grabówie, 

która podziękowała za wykonanie prac remontowych w budynku świetlicy wiejskiej. 

Jako kolejna głos zabrała Pani Aneta Krawczyk – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej, 

która zaprosiła do udziału w „Narodowym Czytaniu”. 

 

Ad. 14 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


